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PROTOKÓŁ NR 20/21 

ZE WSPÓLNEGO POSIEDZENIA KOMISJI BUDŻETU I FINANSÓW, 

KOMISJI GOSPODARCZEJ ORAZ KOMISJI SPOŁECZNEJ, 

KTÓRE ODBYŁO SIĘ DNIA 13.05.2021 R. 

 
 Posiedzenie o godz. 16.00 otworzyła, a następnie prowadziła, Przewodnicząca Komisji 

Budżetu i Finansów, Barbara Graban. W posiedzeniu uczestniczyło siedmiu członków Komisji 

Budżetu i Finansów (lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu), siedmiu 

członków Komisji Gospodarczej oraz siedmiu członków Komisji Społecznej.  

We wspólnym posiedzeniu komisji wzięli również udział: Burmistrz Miasta - Janusz 

Kosecki, Krzysztof Czapiewski – Przewodniczący Rady Miejskiej, Joanna Kinder – pełniąca 

obowiązki Skarbnika Miasta, Roman Jerkiewicz – kierownik Zakładu Gospodarki Miejskiej, 

Marzena Ośko – kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej, Gabriela Guz – zarządca 

nieruchomości, Marcin Hałas – kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, Przestrzennej i 

Inwestycji oraz Jolanta Neumann – inspektor ds. ochrony środowiska i gospodarki lokalowej.  

 Tematem obrad komisji było omówienie materiałów na najbliższą sesję Rady Miejskiej oraz 

prace nad Regulaminem dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy 

Miejskiej Skórcz. 

 W pierwszej części wspólnego posiedzenia komisji kierownik Zakładu Gospodarki 

Komunalnej, Roman Jerkiewicz, szczegółowo przedstawił zebranym projekt Regulaminu 

dostarczania wody i odprowadzania ścieków na ternie Gminy Miejskiej Skórcz. 

 Radni nie wnieśli żadnych uwag i zapytań co do przedstawionego dokumentu.  

 Związku z brakiem uwag i zapytań co do przedstawionego projektu Regulaminu, pani 

Barbara Graban zarządziła głosowanie nad jego przyjęciem w niezmienionej wersji. Wynik 

głosowania był następujący: 

- „za” przyjęciem projektu Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie 

Gminy Miejskiej Skórcz – 15 radnych, 

- „przeciw” – 0,  

- „wstrzymujących się” – 0.  

 Projekt Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy 

Miejskiej Skórcz został przyjęty przez Radę Miejską w Skórczu jednogłośnie.  

 

 Ocenę zasobów pomocy społecznej za 2020 rok dla Gminy Miejskiej Skórcz 

omówiła zebranym kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej – Marzena Ośko. 
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 Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań co do przedstawionej oceny. 

 

 Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Miejskiej Skórcz na 2021 rok 

szczegółowo przedstawiła zebranym Joanna Kinder, pełniąca obowiązki Skarbnika Miasta.  

 Radny Stanisław Eggert pytał w jaki sposób będzie realizowany punkt dot. rozdziału 

85 195? 

 Pani Joanna Kinder odpowiedziała, że są to środki na dowozy do punktu szczepień osób, 

które same nie mogą dotrzeć. Te dowozy są uzgadniane i planowane u nas, a realizowane przez 

OSP.  

 Radna Barbara Graban pytała, czy te dowozy dotyczą osób tylko z terenu miasta, czy z 

innych terenów również, na co Burmistrz odpowiedział, że tylko z terenu miasta. Każda gmina 

ma swój obszar do obsługi.  

 Radny Stanisław Eggert pytał, dlaczego zwiększamy środki na utrzymaniu bezdomnych 

psów w schronisku? 

 Burmistrz Janusz Kosecki odpowiedział, że zwiększyła się comiesięczna opłata za 

utrzymanie jednego psa.  

 Radny Eggert pytał, co mieści się w tej opłacie, na co pani Kinder odpowiedziała, że 

wyłapanie, szczepienia i utrzymanie psa w schronisku.  

 W związku z brakiem dalszych pytań co do przedstawionego projektu uchwały, 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów, Barbara Graban zarządziła głosowanie nad jego 

przyjęciem. Wynik głosowania był następujący: 

- „za” przyjęciem projektu uchwały – 7,  

- „przeciw” – 0,  

- „wstrzymujących się” – 0. 

 

 Projekt uchwały w sprawie zamiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Miejskiej Skórcz na lata 2021 – 2030 przedstawiła zebranym Joanna Kinder, pełniąca 

obowiązki Skarbnika Miasta.  

 W związku z brakiem pytań co do przedstawionego projektu uchwały, Przewodnicząca 

Komisji Budżetu i Finansów, Barbara Graban zarządziła głosowanie nad jego przyjęciem. 

Wynik głosowania był następujący: 

- „za” przyjęciem projektu uchwały – 7,  

- „przeciw” – 0,  

- „wstrzymujących się” – 0. 
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 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniego Programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem Gminy Miejskiej Skórcz na lata 2021 – 2025 szczegółowo 

przedstawiła zebranym Gabriela Guz – zarządca nieruchomości. 

 Radny Roman Pietrzykowski powiedział, że uwag, ani zapytań co do przedstawionego 

projektu uchwały nie ma, ale jest radnym już trzecią kadencję i trzecią kadencję to samo słyszę 

o budynku przy ul.  Norwida. Już za czasów Burmistrza Dąbka miał on być zlikwidowany i 

ciągle jest to samo.  

 Kierownik ZGM Roman Jerkiewicz powiedział, że to dlatego, że gmina nie buduje 

mieszkań komunalnych, na co radny Pietrzykowski odpowiedział, że nie będzie budowała.  

 Kierownik ZGM powiedział, że trzeba suwerenowi mieszkanie dostarczyć.  

 Radny Roman Pietrzykowski mówił, że do „norwidowa” dajemy ludzi, delikatnie 

mówiąc”, dysfunkcjonalnych. I nic nie robimy z tymi ludźmi, aż się wykruszą. Albo nadużyją 

tyle alkoholu, że nie są w stanie funkcjonować, albo jeszcze coś innego.  

 Kierownik Roman Jerkiewicz powiedział, że tak, jak mówiła pani Guz, zmierzamy do 

tego, żeby te lokale na ul. Norwida opróżnić. Tylko to nie jest tak, że się opróżnia, jak się chce. 

Tylko, jak uzyska się wyrok sądowy, to należy się lokal zastępczy. I koniec. Inną sprawą jest 

moje osobiste podejście do tego. Ono jest podobne, jak pana radnego. Może nawet jeszcze 

bardziej radykalne, ale tutaj pewnych rzeczy nie przeskoczymy. Popatrzmy na lokal przy ul. 

Starogardzkiej 33 czy 35. Została tam przeniesiona lokatorka. Poniesiono spore koszty na 

remont tego mieszkania, a teraz proszę zobaczyć jak ono wygląda. I pytanie jest takie, co może 

właściciel, co może zarządca? Nic nie może. Ma dać, płacić i płakać.  

 Radny Roman Pietrzykowski powiedział, że nie powinno się lokali malować, tylko 

białkować wapnem.  

 Kierownik Jerkiewicz powiedział, że jako podatnik, absolutnie nie zgadza się, żeby  

jakimś ludziom były robione remonty za konkretne pieniądze. Przepraszam, ja płace podatki i 

chcę mieć porządną ulicę. Dlaczego moje podatki mają iść na remonty czyichś mieszkań? Ja 

powiem Państwu taki przykład. Jestem w biurze. Jest covid, przyjmujemy przez okno. Puka do 

mnie przedstawiciel suwerena i mówi do mnie tak: Panie, a kiedy zaczniecie u mnie 

remontować mieszkanie? Ja pytam, na jakie podstawie, a on mi odpowiada, że tam na 

Sobieskiego to my miliony wydajemy na to mieszkanie, a mnie nie chcecie zrobić. Więc, 

wyjaśniam, że lokal na ul. Sobieskiego jest sprzedany, jest prywatny właściciel. Chciał takie 
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pieniądze tam włożyć, to włożył. A przyszedł przedstawiciel suwerena i oczywiście zażądał, 

żeby jemu zrobić taki sam remont.  

 Radny Roman Pietrzykowski powiedział, że jemu chodzi o to, że budynek na ul. 

Norwida był już częściowo wysiedlony. Trzeba to zrobić raz, wyburzyć go i będzie spokój. Bo 

co roku będziemy do niego dokładać, a tam będzie zawsze jedna rodzina.  

 Kierownik Jerkiewicz powiedział, że podobna sytuacja była z budynkiem na ul. Leśnej 

14. Ten budynek był co prawda przez nadzór zamknięty, itd., Tam udało się sukcesywnie tych 

ludzi wyprowadzić. Ten budynek do dzisiaj stoi i muszę powiedzieć, że właściciel właściwie 

nic w tej sprawie nie zrobił. I tak samo pewnie będzie z tym, ale musimy mieć lokale, żeby tych 

ludzi przenieść.  

 Burmistrz powiedział, że nie można dać mniejszego lokalu niż mają obecnie i tutaj też 

mamy związane ręce. Jednym z takich lokali jest lokal przy ul. Pomorskiej 5, ten ze szczytu. 

To jest pokój z kuchenką i tam będziemy się starali jedną z tych pań przenieść.  

 Kierownik MOPS Marzena Ośko powiedziała, że już przeprowadziła rozmowy w tej 

sprawie, jednak nie ma zgody na przeniesienie. Jak będzie decyzja o likwidacji budynku, to 

wtedy tak.  

 Burmistrz Janusz Kosecki powiedział, że w chwili obecnej przynajmniej dwa lokale nie 

są użytkowane w ogóle. W pozostałych, w przynajmniej jednym jest podłoga do kapitalnego 

remontu. Proponowaliśmy tej rodzinie lokal na Starogardzkiej 4. Niestety nie wyrazili zgody.  

 Radny Stanisław Eggert pytał, ile jest wynajętych mieszkań na ul. Norwida, na co 

Burmistrz odpowiedział, że cztery są zamieszkałe, jeden jest wynajęty i niezamieszkały i jeden 

jest po eksmisji. Czyli musiałyby być cztery lokale zastępcze.  

 Pani Gabriela Guz powiedziała, że sześć, ponieważ jak komornik uwolni, to będziemy 

musieli dać pomieszczenie tymczasowe, a w drugim przypadku, to nawet jeżeli nie 

zamieszkuje, to od czasu do czasu się pokazuje.  

 Radna Barbara Graban pytała, czy nawet, jeżeli ta pani tam nie mieszka, a pokazuje się 

tylko od czasu do czasu, to musimy jej dać inny lokal? 

 Burmistrz powiedział, że ta pani tam nie mieszka, płaci czynsz za mieszkanie i my tak 

naprawdę teraz możemy jej wypowiedzieć, w związku z tym, że tam nie zamieszkuje, na co 

pani Guz powiedziała, że przywiozą ją na parę dni i będzie z powrotem.  
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 Burmistrz powiedział, że były dwie propozycje. Jedna rodzina odmówiła, druga osoba, 

która mieszka samotnie i miała być przeniesiona na Pomorską 5, również odmówiła.  

W związku z brakiem dalszych pytań co do przedstawionego projektu uchwały, 

przewodniczący poszczególnych komisji zarządzili głosowania nad jego przyjęciem. Wyniki 

głosowań były następujące: 

 „za” „przeciw” „wstrzymujący się” 

Komisja Budżetu i Finansów 6 0 1 

Komisja Gospodarcza 6 0 1 

Komisja Społeczna 7 0 0 

 

 Projekt uchwały w spawie nieuwzględnienia petycji z dnia 21.02.2021. 

 Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, Adam Gawrzyał poinformował 

zebranych, że komisja w dniu 25 marca 2021 r. podjęła stanowisko rekomendujące 

nieuwzględnienie petycji z dnia 21.02.2021 r. 

 W związku z tym, iż radni otrzymali na piśmie stanowisko Komisji Skarg, Wniosków i 

Petycji odnośnie powyższej petycji, odstąpiono od jego odczytania. 

 

 Projekt uchwały w spawie nieuwzględnienia petycji z dnia 2.03.2021. 

 Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, Adam Gawrzyał poinformował 

zebranych, że komisja w dniu 25 marca 2021 r. podjęła stanowisko rekomendujące 

nieuwzględnienie petycji z dnia 02.03.2021 r. 

 W związku z tym, iż radni otrzymali na piśmie stanowisko Komisji Skarg, Wniosków i 

Petycji odnośnie powyższej petycji, odstąpiono od jego odczytania. 

 

 Burmistrz Janusz Kosecki poinformował radnych, że na sesji zostanie do części drugiej 

obrad autopoprawką wniesiony punkt 8: rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 

określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego i określenia wzoru 

deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego za okres 3 miesięcy kalendarzowych 
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poprzedzających dzień złożenia wniosku o dodatek mieszkaniowy. Projekt powyższej 

uchwały został dostarczony radnym na wspólne posiedzenie komisji.  

 Radny Stanisław Eggert pytał, czym różni się ten wniosek od tego, który był poprzednio.  

 Inspektor Jolanta Neumann odpowiedziała, że w tym momencie Rada Gminy przyjmuje 

uchwałą wzór wniosku, a wcześniej było to ustawą i praktycznie żadnej różnicy w treści tego 

wniosku nie ma. Jest tylko przerzucone na Radę Gminy sporządzenie nowych wzorów 

wniosków. 

 Radni Rady Miejskiej w Skórczu obecni na wspólnym posiedzeniu komisji zostali 

poinformowani o tym, że na ręce Przewodniczącego Rady Miejskiej, wpłynęły od Wojewody 

Pomorskiego pisma WK-I.140.1.2018.AB oraz WK-I.140.1.2020 zawierające: okresową ocenę 

przyjmowania i załatwiania skarg i wniosków za lata 2016 – 2017 oraz 2018 – 2019, 

problematykę dotyczącą rozpatrywania skarg i wniosków zgłaszaną przez jednostki samorządu 

terytorialnego w województwie pomorskim w latach 2016 – 2019. Ze względu na obszerność 

tych materiałów, radni mogą zapoznać się z nimi w Biurze Rady w godzinach pracy Urzędu 

Miejskiego w Skórczu, bądź podać adres e-mail, na który zostanie przesłana wersja 

elektroniczna tych dokumentów.  

 W dalszej części posiedzenia komisji, Burmistrz przedstawił sprawozdanie ze swojej 

działalności w okresie międzysesyjnym. 

 Przewodnicząca Barbara Graban pytała o postępy w sprawie budowy naszej obwodnicy. 

 Burmistrz odpowiedział, że w tej chwili poprosiliśmy pana Posła, aby sprawdził, jakie 

są możliwości, by samorządy Gmin: Smętowo, Skórcz i Miasta Skórcz otrzymały grunty pod 

budowę. Są to nie małe pieniądze, jeżeli chodzi o wydatek pod infrastrukturę drogową. 

Gruntów jest około 36. hektarów w ciągu tych około 10 km. Patrząc, że gdyby za 

odszkodowanie trzeba by zapłacić tylko po 50 zł za metr, to Urząd Marszałkowski musiałby 

wydać przynajmniej kwotę 18 mln zł, aby wykupić te grunty. My, jako gmina, w piątek 

wysłaliśmy uzupełnione wnioski do Zarządu Dróg Wojewódzkich w związku z tym, że 

samorząd województwa chce aplikować o dofinansowanie budowy obwodnic do Ministerstwa 

Infrastruktury, ponieważ pokazał się nowy program możliwości budowy obwodnic w ciągu 

dróg wojewódzkich. Ma być to 50 obwodnic wybudowanych w tym programie. To przypada 

po 3 obwodnice na województwo i nasze województwo też chce trzy wnioski złożyć. Od tego 

pewnie zależy w jakim terminie i jak szybko to ruszy. Oczywiście rozmawialiśmy też o tym, 

że jest potrzeba aktualizacja projektu. Na spotkaniu z Marszałkiem Strukiem też podnosiliśmy 

to, że konieczna jest budowa skrzyżowania na ul. Orzechowej i ul. Osieckiej. To jest to, co 
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zostało w pierwotnym projekcie utracone. Tam zostały wykonane zatoczki, zawrotki i nie 

byłoby jakiejkolwiek możliwości przejazdu w tym miejscu. Też o tym pisaliśmy chyba z pięć 

lat temu. Mieliśmy i opinię policji i straży pożarnej i innych służb na ten temat. Niestety nie 

zostało to wtedy  uwzględnione. Jest to dobra wola departamentu i oczywiście konieczne będzie 

w tym momencie odstępstwo, bo jest to dość blisko ronda, gdzie są określone parametry 

odległości pomiędzy rondem, a kolejnym skrzyżowaniem.  

 Radny Stefan Wiśniewski pytał o przejście dla pieszych przy ul. Pomorskiej, na co 

Burmistrz odpowiedział, że teraz czekamy tylko na przyjazd panów z Energii, bo jest 

prawdopodobnie konieczny przewiert pod ulicą, żeby doprowadzić energię na drugą stronę. Tu 

jeszcze w grę wchodzą inne lokalizacje na ternie miasta, bo chcemy jeszcze cztery przejścia dla 

pieszych doświetlić i uaktywnić. We wtorek była też pani kierownik Iwona Gir z ZDW ze 

Starogardu Gd. i ten temat ponownie omawialiśmy, łącznie z wizją w terenie, z remontami dróg 

wojewódzkich, które tu mają być wykonane. Mówiliśmy o tym, żeby ten szacunek, jeżeli 

chodzi o zatoczki i budowę chodników przy ul. Pomorskiej, jak najszybciej wykonać. 

Doskonale Państwo wiecie, że teraz w jednym miejscu jest ładnie, szeroko, a w innym miejscu 

jest nisko, wąsko i pozarywane. Monitowaliśmy też o to, by złożyć wnioski o wycinkę tych 

drzew, które są w pasie drogowym przy ul. Pomorskiej.  

 Kierownik Roman Jerkiewicz powiedział, że to jest zupełnie inny temat, ale chciałby 

przypomnieć, że powinno się coś zrobić z budynkiem przy ul. Leśnej 14. Trzeba podjąć jakieś 

decyzje, co z tym zrobić.  

 Burmistrz powiedział, że była prośba pani konserwator zabytków, żeby przed rozbiórką 

tego budynku oczywiście go zinwentaryzować. Ona wyrazi zgodę na jego rozbiórkę, ale jest to 

jakaś stara architektura i mimo, że to się już do niczego nie nadaje, to chciałaby, żeby to było 

zinwentaryzowane. Muszę Państwu powiedzieć, że nawet studenci po obejrzeniu tego budynku 

pytali się, czy to będzie odnowione, bo to ciekawy układ, ciekawy kształt i ciekawa bryła. Ja 

myślę, że nas w tej chwili nie stać na to, żeby odbudowywać. Działka cały czas jest naszą 

własnością i możemy decydować o tym, co będziemy tam w przyszłości robić. Czy sprzedamy 

tak, jak jest w tej chwili. 

 Radny Stefan Wiśniewski pytał kierownika Jerkiewicza jaki jest plan zagospodarowania 

terenu po wyburzeniu tych budynków gospodarczych przy blokach? Poprosił, by te parkingi 

nie były 4 – 5 metrów pod oknami, bo całe te spaliny od aut są w mieszkaniach. Będzie zrobiony 

ten nowy plac i żeby to tak było zrobione rzeczowo.  
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 Burmistrz Janusz Kosecki powiedział, że jest prośba TBS-u, żeby miasto chociaż 10 

tys. zł przekazało na rozbiórkę tych pomieszczeń gospodarczych. Pomysł jest taki, żeby na razie 

to utwardzić tymi płytami z tworzywa i kamieniem. Kwestia, co do lokalizacji i odległości, to 

na pewno poprosimy jakiegoś projektanta. Nie będziemy tego już robili z kostki, bo nie stać 

nas na to, bo pewnie pół miliona by nie starczyło, żeby to zrobić z kostki. Myślę, że 

wyznaczymy teren, łącznie z nasadzeniami, okrawężnikujemy na razie, włożymy geopłyty i 

wysypiemy kamień i to będzie na tyle. Natomiast, jeżeli chodzi o ten teren, to przekażemy go 

w zarząd TBS-u. W miejscu, gdzie w tej chwili są parkingi wzdłuż tych świerków, będą 

postawione cztery wiaty, żeby każdy z bloków miał swoją zamkniętą wiatę na odpady 

komunalne.  

 Radna Barbara Graban pytała, kiedy odbędzie się przetarg na budowę ul. Sadowej i na 

budowę przedszkola? 

 Burmistrz odpowiedział, że jeżeli chodzi o przedszkole, to 10 maja mieliśmy dostać 

wszystko. Brakuje nam aktualizacji branży sanitarnej. Całą resztę mamy. Pan projektant obiecał 

nam, że w przyszłym tygodniu to dostaniemy. Planujemy wtedy dwa tygodnie ogłoszenia. To 

jest całkiem realny termin, bo sprawdzaliśmy, inne gminy również miały dwa tygodnie 

ogłoszenia. Tu jeszcze ktoś może wystąpić z jakimś zapytaniem, itd., to się przeciągnie… W 

czerwcu planujemy podpisanie umowy i mamy zawarte w specyfikacji, że wykonanie w ciągu 

12. miesięcy od podpisania umowy. Przetarg na ul. Sadową zostanie ogłoszony zaraz po 

ogłoszeniu przetargu na przedszkole. Chcielibyśmy, żeby przed jesienią była już gotowa.  

 Radny Henryk Czarnecki pytał, kiedy zostanie naprawiona ul. Kociewska? 

 Kierownik Jerkiewicz powiedział, że oni po swoich awariach będą naprawiać, ale dziury 

w ziemi trzeba traktować spokojnie. Ziemia musi osiąść. Jak za szybko, to się potem następne 

robią.  

 Burmistrz Janusz Kosecki powiedział, że była już o tym mowa na Komisji Gospodarczej 

i na Prezydium Rady, że zanim coś większego zrobimy z ul. Kociewską, to trzeba by zmienić 

przyłącza u wszystkich. Przed jakąkolwiek nową nawierzchnią w całości, trzeba by było 

zmienić przyłącza, skoro one są jednymi z najstarszych i tak strasznie skorodowanymi. Taka 

była informacja po tej ostatniej awarii.  

 Kierownik Roman Jerkiewicz powiedział, że musiał teraz ludzi przerzucić na inne 

roboty, ale już częściowo są docięte te dziury i te mniejsze będziemy łatali masą na zimno. 
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Natomiast, jeżeli chodzi o ul. Kociewską, to przewidujemy tam wykonanie tego na gorąco. Tam 

trzeba prace przygotowawcze przeprowadzić, poprawić chodniki, krawężniki. 

 Burmistrz powiedział, że to musi być na krótko przed przyjazdem tej masy, żeby to nie 

czekało. Burmistrz powiedział, że został jeszcze jeden temat do omówienia. Był on już 

poruszany na Prezydium Rady. Wpłynął wniosek Wójta Gminy Osiek o wyrażenie zgody na 

włączenie miejscowości Wierzbiny do miejskiej sieci wodociągowej. Wstępna koncepcja 

budowy wodociągu Karszanek – Wierzbiny zakłada ułożenie około 2 km sieci i montaż 40. 

przyłączy, co umożliwi przyłączenie około 120. osób. Średni roczny pobór wody to 1500 

metrów sześciennych. Projekt będzie dodatkowo przewidywał posadowienie stacji podnoszenia 

ciśnienia wody w miejscowości Głuche lub innej lokalizacji wskazanej przez projektanta.  

 Radna Barbara Graban powiedziała, żeby oni sobie zrobili razem ze Smolnikami.  

 Radny Henryk Czarnecki pytał, czy mamy duży zasób wolnej wody?  

 Burmistrz Janusz Kosecki powiedział, że jak podniesiemy ciśnienie, to nam będą rury 

pękały. Powiem tak, Prezydium Rady było przeciwne temu pomysłowi. Wcześniej było 

podobne pismo, również było stanowisko negatywne. To jest świeży temat. Dostaliśmy to 

pismo 29 kwietnia br., dlatego tutaj stawiam pod Państwa dyskusję, pod Państwa stanowisko.  

 Radny Roman Pietrzykowski powiedział, że nie można podejmować stanowiska, 

ponieważ nie ma wszystkich radnych.  

 Radny Stefan Wiśniewski powiedział, że trzeba by zapytać fachowców, czy nasza stacja 

uzdatniania wody da radę.  

 Kierownik Roman Jerkiewicz powiedział, że warunkiem jest, żeby w miejscowości 

Głuche, Gmina Osiek wybudowała sobie stację podnoszącą ciśnienie. Jeżeli by miała taką 

stację, to naprawdę 20 gospodarstw domowych, to nie jest żadna ilość wody. Warunkiem jest, 

żeby oni musieli wpierw wybudować tą stację, bo na takim długim odcinku nie można by było 

zagwarantować prawidłowego ciśnienia.  

 Burmistrz Janusz Kosecki powiedział, że nawet sam radny Marian mówił na Prezydium 

Rady, że nawet w tej chwili ludzie w Karszanku mają słabe ciśnienie. A teraz my będziemy na 

siebie brali odpowiedzialność za to, jakie oni mają ciśnienie.  

 Radna Barbara Graban pytała, czy oni nie mają żadnego ujęcia wody, żeby sobie 

wybudować swoją stację? 
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 Radny Marian Firyn powiedział, że oni mają w Osieku, na wysypisku śmieci, to można 

się zgodzić pod warunkiem takim, że najpierw wybuduje.  

 Kierownik Roman Jerkiewicz powiedział, że po wybudowaniu.  

 Burmistrz Janusz Kosecki powiedział, że to będziemy piłeczkę odbijać, bo Wójt powie, 

że jak nie będzie miał zgody, to nie będzie budował.  

 Kierownik Roman Jerkiewicz powiedział, że rozumie, że każda gmina patrzy na siebie, 

ale jednak trzeba myśleć o innych ludziach też. Ja bym Państwu proponował tak. Taki warunek, 

że będzie to możliwe w przyszłości, dopiero po wybudowaniu stacji podnoszącej ciśnienie 

przez Gminę Osiek w miejscowości Głuche. Taki warunek, jeżeli będzie wybudowana ta stacja, 

to nie będzie problemu, żeby te 20 gospodarstw domowych otrzymało wodę.  

 Burmistrz poinformował, że to jest 40 przyłączy, a nie 20.  

 Kierownik Jerkiewicz odpowiedział, że w domach, gdzie ludzie nie mają kanalizacji i 

są zbiorniki bezodpływowe, to zużycie wody nie jest jakieś szalone. Szczególne na wsi. 

 Burmistrz pytał kierownika Jerkiewicza, czy zapewni radnych i Burmistrza, że w 

związku z tym, że będzie ta wzmożona ilość wody sprzedawana na zewnątrz, że będzie to 

kolejna jakaś odległość, z naszą stacją, z naszymi rurociągami w mieście nic się nie będzie 

działo? 

 Kierownik Roman Jerkiewicz powiedział, że jeżeli będzie stacja podnosząca ciśnienie, 

to wręcz można by obniżyć ciśnienie, bo ona będzie tworzyła ciśnienie na własnej sieci. Na 

sieci już poza wodomierzem miejskim. Jeśli chodzi o wydajność stacji, to ja powiem tak. 

Obecnie stacja jest wykorzystywana tak w 1/3. No może troszeczkę więcej, bo wydolność stacji 

to jest jakieś 1700 metrów sześciennych na dobę, a w tej chwili wykorzystujemy 450 – 500.  

 Radna Barbara Graban pytała, ile mamy wody? 

 Burmistrz odpowiedział, że nie wiemy, ile mamy wody, a potem będzie kłopot, bo nie 

będzie u nas.  

 Kierownik Roman Jerkiewicz powiedział, że jest ograniczenie, to wynika z 

dokumentacji hydrologicznej, że miasto Skórcz może wydobywać maksymalnie do 140. 

metrów sześciennych na godzinę. Wykorzystujemy może 40 metrów.  

 Radny Marian Firyn wraz z radnym Romanem Pietrzykowskim powiedzieli, że 

warunkiem jest wybudowanie stacji podnoszącej ciśnienie. Najpierw, a potem możemy mówić 

o zgodzie.  
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 Radny Stefan Wiśniewski powiedział, że to określą projekty.  

 Kierownik Roman Jerkiewicz powiedział, że bez tej stacji nie można zagwarantować 

właściwego ciśnienia. Dopiero do sprawy będzie można powrócić po wybudowaniu przez 

Gminę Osiek urządzenia podnoszącego ciśnienie. Ale nie mówić z góry, że nie, że ci ludzie nie 

dostaną wody, bo nam się tak podoba. To będzie też dobry gest ze strony Gminy Miejskiej 

Skórcz, gdzie jest woda, jest możliwość, ale jest warunek techniczny. Ja bym to tak widział. 

Oczywiście Państwo możecie mieć swoją wizję na ten temat.  

 Radny Marian Firyn powiedział, że ma podobną wizję.  

 Kierownik Roman Jerkiewicz poinformował radnych, że za kilka dni będzie w 

internecie jakieś zdjęcie, że został zakupiony środek transportu technologicznego do 

oczyszczalni. Rada przekazała na to środki, więc informuję Państwa o tym. Drogie to 

urządzenie. Nie jest może zbyt duże, ale takie są warunki techniczne obiektu. Po prostu są zbyt 

niskie wrota, więc nie można było kupić większego, jakie by się marzyło, tylko jakie można 

było.  

 Radny Roman Pietrzykowski zaproponował, by zrobić wizję lokalną, na co kierownik 

Jerkiewicz odpowiedział, że tak, ale nie rozmawiał jeszcze z panem Burmistrzem, czy tam 

będzie jakaś uroczystość.  

 Burmistrz Janusz Kosecki odpowiedział, że jest taki plan.  

 Kierownik Jerkiewicz powiedział, żeby podobnie, jak to było na wodociągach, zrobić 

to w jakąś sobotę, a w niedzielę zrobić dla mieszkańców dzień otwarty na oczyszczalni, żeby 

mogli zobaczyć, gdzie te miliony poszły.  

 Burmistrz powiedział, że planuje w przyszłym tygodniu spotkanie z panem 

Marszałkiem Strukiem, bo trzeba zgrać kalendarze. Ja już wstępnie pana Marszałka 

zapraszałem na poprzednim spotkaniu, ale myślę, że będzie to czerwiec, albo początek lipca. 

Chciałbym, żeby pan Marszałek przyjechał. Wypada podziękować. Ponad 5 milionów 

dofinansowania otrzymaliśmy, więc jest tak naprawdę za co. Wtedy kolejnego dnia 

zrobilibyśmy dzień otwarty dla wszystkich mieszkańców, którzy chcieliby zobaczyć. Póki co, 

jeszcze trwają prace kosmetyczne.  

 Na zakończenie wspólnego posiedzenia komisji, Burmistrz zaprosił wszystkich na 8.30 

do kościoła na mszę św. w intencji miasta i mieszkańców, a po mszy św. na targowisko 

miejskie, gdzie będziemy częstować mieszkańców urodzinowymi tortami oraz rozdawać 

ekologiczne torby na zakupy. 
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 W związku z brakiem dalszych spraw do omówienia, Przewodnicząca Komisji Budżetu 

i Finansów Barbara Graban podziękowała wszystkim za przybycie i zakończyła wspólne 

posiedzenie komisji o godz. 17.30. Protokół zawiera 12 ponumerowanych stron maszynopisu  

i 1 załącznik.  

                   Przewodnicząca  

   Komisji Budżetu i Finansów 

              Barbara Graban 

 

Protokolant: Iwona Dembska 

Skórcz, dnia 17.05.2021 r.  


